

## ● Social Sciences and Humanities Research Council (SSHRC)

The Social Sciences and Humanities Research Council supports high-quality, peer-reviewed,



Social Sciences and Humanities Research Council of Canada

Conseil de recherches en sciences humaines du Canada

research and research training in the social sciences, humanities, education and management fields to help us understand the evolving nature of society and address emerging challenges effectively. It puts the benefits of research to work by promoting the transfer of knowledge among researchers, research partners, policy makers and others. Each year, the Council supports the work of close to 5,000 researchers and graduate students, in 87 universities, and partners with governments, community groups and businesses to build expertise on social, cultural and economic issues. ([www.sshrc.ca](http://www.sshrc.ca))

## ● Canadian Institutes of Health Research (CIHR)



The Canadian Institutes of Health Research is Canada's newest innovative, multi-disciplinary network of 13 "virtual" institutes, each dedicated to a specific area of health research. The approach encourages multidisciplinary, integrative research that enables basic biomedical research to co-exist with applied clinical research, research into health systems and services, and population health research. Each virtual institute is led by a scientific director and an independent board that oversees funding, and each supports and links researchers in universities, hospitals and research centres across Canada. They pursue common goals from disciplinary perspectives, including biomedic and clinical science, health systems and services, and the social, cultural and other factors that affect the health of populations. Like their counterparts in Canada's other research centres, CIHR researchers are often

## ● Conseil de recherches en sciences humaines (CRSH)

Le CRSH appuie la recherche et la formation avancées, évaluées par les pairs, dans le sec-



Social Sciences and Humanities Research Council of Canada

Conseil de recherches en sciences humaines du Canada

teur des sciences sociales, des sciences humaines, de l'éducation et de la gestion afin de nous aider à comprendre la nature changeante de notre société et à mieux relever les nouveaux défis auxquels nous devons faire face. Le CRSH aide la société canadienne à profiter des avantages de la recherche en encourageant le transfert de connaissances entre les chercheurs, leurs partenaires, les responsables de l'élaboration des politiques et d'autres groupes intéressés. Chaque année, le CRSH appuie le travail de près de 5 000 chercheurs et étudiants diplômés, répartis dans 87 universités, et collabore avec des ministères, des groupes communautaires et des entreprises afin de mieux comprendre les enjeux sociaux, culturels et économiques. ([www.crsh.ca](http://www.crsh.ca))

## ● Instituts de recherche en santé du Canada (IRSC)



IRSC constitue le tout dernier réseau multidisciplinaire et novateur dont se soit doté le Canada. Il s'agit, en fait, de 13 instituts « virtuels », chacun se consacrant à un domaine particulier de recherche sur la santé. Cette approche encourage des travaux de recherche concertée et multidisciplinaire qui permettent de faire coexister la recherche biomédicale fondamentale et la recherche clinique appliquée, la recherche sur les systèmes et les services de santé, et la recherche sur la santé de la population. Chaque institut virtuel est dirigé par un directeur scientifique et un conseil indépendant qui supervise le financement, et tous les instituts appuient les chercheurs et favorisent les liens entre ceux-ci dans les universités, les hôpitaux et les centres de recherche de tout le Canada. Ils poursuivent des objectifs communs du point de vue disciplinaire, ce qui comprend la science biomédicale et clinique, les systèmes